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Odvaha  

 

Na letošní Výroční konferenci jsme v rámci programu vzpomenuli na J. Procházku a 

D. Daněčkovou – oba letos zesnuli. O Daniele pronesla krátkou řeč její dcera Jana a 

mimo jiné se podělila o zajímavou historku, která jen tak nezestárne. Ta vypráví o 

tom, že kdysi za totality byla Daniela při nedělní bohoslužbě pověřena vykonáním 

sbírky. Obcházela lavice a všimla si, že jeden z návštěvníků kostela je jaksi 

„neobvyklý“ – poznala, že je to agent StB. Ten samozřejmě do sbírky nic nehodil, když 

kolem něj sestra procházela. Sestra se však rozhodla agentovi návštěvu kostela 

okořenit, a tak se u něj zastavila, držela před ním košík na sbírku a čekala... čekala tak 

dlouho, že to i agentovi přišlo trapné, a tak zašmátral v kapse a hodil peníz do 

sbírky. Budiž nám inspirací její odvaha, ale i umění zachovat jakýsi až trpký smysl pro 

humor v těžkých situacích. 

 

                                                                                                                 David Kružík 

 

 

Ano, i tak se projevovala odvaha, víra. Ano, je to víra a důvěra v jeho vedení a 

jednání i přes strach, který v nás může být vyvoláván. Někde uvnitř člověka 

rezonují slova bible: „Boha je třeba poslouchat více než lidi.“ Sk 5:29 

Víra v Boha dávala, a i dává lidem odvahu stát proti zlu a vpravdě, a to i přes strach. V 

tom je utvrzovalo přesvědčení, že pravda je silnější než lež, světlo je víc jak tma, Kristus 

je víc, jak cokoliv jiného. 

Člověk věří v Boha, důvěřuje mu a v odvaze a odhodlání dělá věci, které by nevěřící jen 

stěží dělal. Dostává k tomu sílu od Ducha svatého, jeho síla pramení z Boží přítomnosti 

a zaslíbení.  

http://protivin.umc.cz/
mailto:protivin@umc.cz
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V bibli máme mnoho příkladů o odvaze a možná je dobré si je znovu připomenout. 

Zkusme se znovu začíst do těch příběhů kteří hovoří o odvaze.  

 

Můžeme nahlédnout do biblických pasáží, které hovoří o odvaze. 

Daniel 3: 16 až 18… ať se stane cokoli tvé Bohy uctívat nebudeme 

Jozue 1:9… neboj se, Hospodin je s tebou všude… 

Žalm 27,1…Hospodin je mé světlo, koho bych se bál… 

 

Jistě najdete mnoho dalších biblických příkladů odvahy. Jděme do Božího Slova. To 

obživuje.  Dává odvahu. Odvaha, která vychází z bible není jen statečnost, ale je to 

schopnost stát na božím slově, na vedení a zaslíbení. Boží odvaha nejedná na základě 

vlastní síly, ale na víře toho, který je nade vším. Pokud si zakotven v Bohu, nic Tě 

nemůže odloučit od boží lásky. Jdi do božího slova, v něm nalezneš víc jak odvahu, v 

něm a skrze ducha svatého nalezneš život. Žít správně život vyžaduje i odvahu, 

trpělivost a poslušnost. 

 

Možná takový příklad odvahy Vám chci nyní nastínit v krátkém rozhovoru se Zuzkou 

Semseiovou, mladou 28letou ženou.  

 

Zuzku Semseiovou jsem poznal před možná 16, 17 lety na baseballovém kempu a za tu 

dobu jsem měl možnost poznat ji i celou jejich rodinu. Zuzka pochází z Bohumilic a 

řadí se mezi přátele sboru ve Vimperku. Její víra postupně rostla a roste. Důvěřuje 

Hospodinu, a právě tento rok prožívá něco, co proměňuje její život. Vrátila se opět po 3 

měsících z USA.  

Nyní tedy již slíbený krátký rozhovor. Věřím, že na Vás dýchne pokojem, důvěrou 

v Boha, a také nám ukáže na odvahu ve víře.  
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ROZHOVOR SE ZUZKOU SEMSEIOVOU  
  

Ahoj Zuzko, vím, že jsi byla delší dobu v USA, a že se chystáš vdát do USA. Co Tě 

k tomu přivedlo?  

Ano, to je pravda. Přivedl mě k tomu vlastně baseball, takže by se dalo říct, že i Ty. 

Chodila jsem na baseballový camp, když jsem byla menší, a tam jsem se seznámila s 

Američany. 

 

Proč do USA? 

Protože jsem se zamilovala do Američana, který tam žije.  

 

Jmenuje se Joshua – kde jste se seznámili? 

Na pouti v Trhoníně, kde jsem byla a pamatuji si, že ty si tam byl s Američany a já šla 

pozdravit po letech ty, které jsem znala a byl tam Joshua. 

 

Budete manželé.  Jak těžké bylo rozhodování v otázce, kde budete žít?   

To bylo asi moje nejtěžší rozhodování v životě. Rozhodla jsem se odletět za Joshuou na 

téměř 3 měsíce. Nikdy před tím jsem neseděla v letadle. Nejtěžší bylo se loučit s rodinou 

a přáteli, i když to před tím byly jen 3 měsíce. Ale vlastně řešení všech složitostí s tím 

spojených, jako práce, pojištění, papírování...Pak jsem tam letěla znovu na téměř 3 

měsíce a před týdnem jsem se vrátila do Česka. A otázku, kde budeme žít, tu nechávám 

otevřenou, protože, jak říkám, všechny složitosti, které jsou s tím spojené, budou nějakou 

dobu v procesu a pokud vše dopadne dobře, budeme pravděpodobně žít v USA v blízké 

budoucnosti. Takže ano, bylo to těžké a stále bych řekla, že je a bude.  

 

Jak myslíš, že lidé v Čechách a Americe vnímají Tvé rozhodnutí jít do USA? 

Já vyrostla v rodině, která není úplně nábožensky založena, takže vnímám, že jsem pro 

ně trochu takový ten "blázen", o kterého mají strach, ale já jim odpovídám, že mám 

Boha a Ten mě ochrání. Mám okolo sebe úžasné lidi, kteří mě podporují v tom, co dělám, 

i když je to jiné, když se nevídáme se všemi tak, jak bychom chtěli, tak stejně jejich 

podpora a pocit, že vím, že jsme tu stále pro sebe, ten mi dává taky hodně síly. I když mi 

samozřejmě všichni hrozně moc chybí, když tam jsem. Není to jednoduché, ale byla to 

svobodná volba, takže to musím zvládnout. V Americe jsem se zatím setkala s názory, 

jako statečnost a vzdání se toho svého komfortního. 

 

Je zvykem při návštěvě pozdravit a říct: „Ahoj, jak se máš?" Je to pouze fráze? Co 

se stane, když odpovíš, že se máš špatně?  

Ano, je to zvykem a ze začátku jsem se vždy ptala Joshe: „Ty je znáš?“ Protože při 

každém pozdravu se téměř každý zeptá, jak se máte a je jedno, zda jste v kostele, obchodu 

nebo zda mluvíte s někým, koho znáte, či neznáte. Na mě to působí mile, ale samozřejmě, 

že když se cítíte špatně a nemáte zrovna náladu říkat, že se máte dobře, je to pro někoho 
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možná nevhodné. Ale je to zdvořilost. Já vždy odpovídám, že se mám dobře, ale je to 

dobrá otázka, zkusím to, až se budu cítit špatně a pak ti řeknu.  

 

Jaké životní výhody a nevýhody jsou v USA? 

To je taky těžká otázka, nebyla jsem tam ještě takovou dobu, abych to mohla porovnat 

ze všech hledisek. Vždycky se najde všude něco pro a proti.  

 

Jak vidíš víru v USA? 

Když jsem uviděla všude kostely, ale když říkám všude, myslím to vážně. Obrovské 

kostely jsou téměř v každé části čtvrti, tak jsem si říkala: „Páni, tady věří každý.“ Ale 

jak se říká, ne každý, kdo chodí do kostela, je křesťan. Tam víru vnímám víc jako větší 

součástí každého člověka, tam je divný, když někdo není věřící, alespoň já jsem měla 

takový pocit. 

 

Vnímáš Boha i skrze jiný jazyk?  

Ze začátku jsem se ptala Boha, zda mi tady rozumí, když se stále modlím v češtině, 

protože jste obklopeni jen angličtinou, tak to pro mě bylo něco nového. Ale vím, že Bůh 

mi rozuměl a teď už začínám více rozumět i kázání v angličtině, takže ano, snažím se Ho 

vnímat v obou jazycích.  

 

Jak vnímáš věřící ve sboru, tradiční shromáždění a druhé s moderními chválami? 

Jsou lidé rozdílní? 

To bych neřekla, že jsou rozdílní, možná víc starších lidí chodí na tradiční. Vnímala 

jsem rozdíly času spíše, hodně lidí šlo na první servis, který začínal dřív.  

 

Jak vnímáš, že tě vnímá církev v USA?  

Vnímám zatím jen pozitivní přijetí. Oni milují Joshuu, takže mi 

přišlo, že automaticky mě všichni měli rádi, i když mě neznali. 

Jsou tam skvělí lidé, a za to jsem opravdu vděčná.  

 

Jak si se zapojila do činnosti sboru?  

Třeba jsem každou středu pomáhala vařit večeři pro více než 

100 lidí a samozřejmě, když jsem mohla pomoct Joshuovi s 

něčím, tak jsem pomohla. 

 

 

Jak ses zdokonalila v angličtině?  

I don't know. Já nikdy neměla popravdě talent na cizí jazyk, takže pořád je to pro mě 

těžký, ale snažím se a s Joshuou si rozumíme, takže to je důležité. Máme takovou svoji 

angličtinu. A s ostatními lidmi, s kterými se vidím častěji, ty jsem poprosila, aby mě 
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opravovali, když něco řeknu špatně. Určitě je tam nějaký pokrok, je to nejlepší škola, 

když jste někde, kde se mluví jen jedním jazykem, tak vám nic jiného nezbývá než se 

snažit mluvit. 

 

Jak vnímáš Boží povolání jako budoucí manželka?  

Vnímám to jako růst společně ve víře, v lásce a věrnosti. Být oporou svému muži a kráčet 

s ním společně po cestě, kterou nám Bůh připravil.  

 

Je těžké mít právní status budoucí manželka v USA 

jako cizinec?  

Ano, je. Je to komplikované a je to dlouhý proces, který 

stojí hodně peněz, papírování a trpělivosti.  

 

Jaký prstýnek jsi dostala k zásnubám?  

Krásný. Dostala jsem prstýnek po Joshuovo babičce, 

takže rodinný a opravdu nádherný.  

 

Ještě si ho neztratila?  

Ne a doufám, že se to nikdy nestane. Snažím se na něj 

dávat pozor.  

 

Kde se vidíš nebo kam si myslíš, že Vás Bůh pošle?  

To nevím, ale pevně mu věřím, že On má pro nás plán. My se za to s Joshuou hodně 

modlíme, aby nás Bůh vedl, protože oba jsme si vědomi, že tohle není jednoduchá cesta, 

kterou jsme si vybrali, ale taky víme, že za to stojí a snažíme se jít s důvěrou.  

 

 

Děkuji za rozhovor. 

Já také moc děkuji. Děkuji za tu možnost a jsem vděčná a poctěna, že sis vybral mě. 

 

Můžeš si na závěr pomodlit?  

Pane Bože, já Ti děkuji za možnost vést rozhovor se Zdeňkem. Děkuji Ti, že si spojil i 

naše cesty, protože díky němu jsem Tě mohla poznat. Prosím Tě nejen o čtenáře, ale o 

všechny, kteří v Tobě věří, ať Tě následují a důvěřuji Ti. Ať Ti vloží své starosti a 

rozhodování a věří ve Tvůj plán, který s námi máš. Pane, dej nám moudrost a veď nás.  

Děkujeme Ti, Bože. Amen 
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Důvěra v Boha 

 

Poslední večer chval 10. 5. proběhl v katolickém kostele s tématem Pokoj – Kam kráčíš? 

Tuto otázku spolu s papírovými šlápotami jsme vyvěsili různě v kostele. Lidé se mohli 

zamyslet, kam jejich život směřuje, naslouchat Bohu a napsat si na svou papírovou 

šlápotu s biblickým veršem, co k nim Bůh hovoří. Uctívali jsme Boha chválou, 

modlitbou, vlajkami, tichem. Někteří kolemjdoucí se zastavili a do kostela neplánovaně 

vešli. Byla možnost přímluvných modliteb. 

Pro mě osobně to byl čas, když jsem byla obdařena silou znovu: – důvěřovat Hospodinu 

v čase nejistot a strachu 

  – chválit Ho – i když nevidím na cestu, 

  – naslouchat tichému hlasu – když svět hlučí, 

  – směle vzít Jeho pokoj, který převyšuje každé poznání, 

 – věřit, že i jako jednotná církev jdeme ve správných šlépějích – a to Kristových. 

 

Kam kráčíš ty?  

                      Dominika 
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ZPRÁVY Z FARNOSTI PROTIVÍN  

Sbor Týn nad Vltavou 

Letošní noc kostelů v Týně opět s vystoupením Baldabandu a tradičním opékáním 

vynikajících buřtů. I zde velké díky všem, kteří pracovali na přípravě a poté i sloužili 

přímo „na place“. Kéž Pán dá více takových. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tak tento bratr mi bude velice chybět. Rozhovory nad 

písmem (někdy i hádky) byly pro nás oba velice 

podnětné. Petr měl hluboký vhled do bible a dokázal se 

opravdu zapálit pro Kristovo slovo; pro jedinou Cestu, 

Pravdu a Život. 

Díky všem, kteří jste se přišli s Petrem rozloučit. Zvlášť 

díky i hudebnímu doprovodu Václavce s Honzou.  

 

      Richard 
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Zde pár obrázků z letošní Výroční konference 16.– 18. 5. Děkujeme organizátorům a 

též naším delegátům Evě a Davidovi, kteří ovšem podstatném poreferovali, či poreferují 

svým sborům. 
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Sbor Vimperk 

 

9 - 10. 5. 2025 se Petra Neužilová společně se Zdeňkem Neužilem zúčastnili pedagogiky 

Franze Ketta ve Vodňanech. Formou hry a zamyšlení vstupujeme do větších a větších 

hloubek obyčejnosti a přirozenosti života s Bohem.  

10.5.2025 proběhl ve vimperském kostele Večer chval, kterého se zúčastnilo kolem 50 

osob včetně mnohých členů našeho sboru. Peťa a Domča se aktivně, jako již tradičně, 

zapojili do chval a programu.  

30.5.2025 – Setkání křesťanských učitelů jihočeského regionu na půdě ECM 

 
 

CO NÁS ČEKÁ V ČERVNU 
 

Narozeniny v tomto měsíci slaví: 

3.6. Šípková Václava 

3.6. Herotová Petra 

4.6. Hečková Petra 

11.6. Šváb Daniel 

11.6. Marcela Stránská 

27.6. Petra Neužilová 

29.6. Lenka Mikolášová 

30.6. Vít Neužil 

 

Přejeme vše nejlepší a Boží blízkost, odvahu v každém kroku Vašeho života. 

 

PRAVIDELNÉ BOHOSLUŽBY 

Protivín 

Protivín každou neděli od 9.00 hod 

1. 6.    M. Šálková káže; vede Novák + vysluhování VP společně s Týn n. Vlt. 

8. 6.    Bohoslužba se nekoná – sbory se účastní oslavy 100 let ECM v Třeboni; od 10.00 

hodin. 

15. 6.    E. Piherová káže; vede M. Šálková + od 14.00 Týn n.Vlt. -Eva P.    

22. 6.    R. Novák káže; vede H. Nováková + od 14.00 Týn n.Vlt. - Richard 

29. 6.    H. Nováková káže; vede R. Novák +     od 14.00 + Týn n. Vlt. -Hanka N. 

  

Týn nad Vltavou  

každou neděli od 14.00 h. Mimo první neděli v měsíci. 

Vimperk 

Každou neděli od 9:30 hodin – Z. Neužil 

29.6. 2025 Večeře Páně           - Z. Neužil 
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SKUPINKY – MODLITEBNÍ – BIBLICKÉ HODINY 

 

PROTIVÍN 

 Staršovstvo Protivín, Týn - Setkání online v úterý 10.6. od 18:00 hodin 

 Klubovna: neděle – před bohoslužbou modlitební chvíle 

 Biblická hodina v Protivíně se zatím nekoná, v případě zájmu min. 2 duše + 

kazatel, zavedeme. 

 Domácí skupinka – Bh Písek – u sestry Magdy Zemanové – středy od 10:00. 

Od fary odjezd v 9:30. 

 Šachový klub se schází každé druhé pondělí od 18:00 v klubovně. Stále 

přijímáme nové členy.  

 

TÝN NAD VLTAVOU 

• Středy 18:00 – aktuální informace ohledně schůzek podává Láďa Klimeš 

(biblická hodina, modlitební, dělená pánská – dámská, sdílecí) 

 

VIMPERK 

 Pondělí 18:00 hodin – skupinka 

• Úterý     5:30 hodin – ranní modlitební 

• Modlitby maminek s dětmi 2x měsíčně (info. D. Kružíková) 

• 16:30 hodin – Modlitby maminek a babiček 

• Středa, čtvrtek, pátek – Bodlina pravidelně od 9:00 - 12:00 hodin 

 

 3.6.2025 – Schůze staršovstva Vimperk 

Kostel Vimperk 

7.6.2025 Svatodušní vigilie 

21.6. Večer Chval  
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Pozvání k účasti oslavy 100 let ECM v Třeboni, v neděli 8.6.  

 
Domluvili jsme s MariÍ i superintendentkou, že zrušíme bohoslužby ve farnosti; kdo 

chce může přijet do Třeboně. Bohoslužba začíná v 10.00 a pokračuje potom přes celý 

den, viz program. Je třeba kvůli jídlu ohlásit přibližný počet účastníků. Prosím, proberte 

si možnosti a rozhodnete-li se Třeboň navštívit, potvrďte Vaši účast přímo kazateli. 

Dáváme vědět předem, pro čas na rozmyšlenou. Vše si ještě upřesníme 

Vimperští si organizují samostatně pod vedením svého kazatele.    

  

 

 

ZDE JE I MOŽNOST PŘISPĚT NA JEDNOTLIVÉ SBORY, 

OCHOTNÉ DÁRCE MILUJE BŮH.   

 

PROTIVÍN A TÝN NAD VLTAVOU.                                                          VIMPERK 
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Modlitební předměty na červen 2025 
 

 

1. – 7. 6. 

 

Děti 

Mezinárodní den dětí nám připomíná děti – nejprve v našich sborech a rodinách. 

Obvykle žijí v příznivých poměrech, mají milující rodiče a bezpečné zázemí. 

Modlíme se za ně, za Boží ochranu a za to, aby dobře prospívaly. A pak jsou na světě 

děti, které nemají bezpečný domov, některé strádají nedobrými vztahy v rodině, 

některé rodinu vůbec nemají, některé umírají hladem nebo násilím ve válkách. 

Modlíme se za ně, aby jim Bůh poslal pomoc. Modlíme se za to, abychom poznali, jak 

můžeme být prospěšní dětem v našem dosahu. 

 

 

8. – 14. 6. 

 

Letnice 

Svátek seslání Ducha svatého si s vděčností připomínáme a slavíme. Říkáme, že 

tehdy v Jeruzalémě (Sk 2) to byly narozeniny církve. Je případné, že ve farnosti 

Třeboň slaví právě 8. června 100 let kostela. Modleme se za to, aby se jejich slavnost 

vydařila. Modleme se za všechny naše sbory. Ať podobně jako kdysi učedníci 

v Jeruzalémě přijmeme zmocnění od Ducha svatého, abychom byli svědectvím o 

Kristu na svých místech.  

 

 

15. – 21. 6. 

 

Trojice 

Svátek svaté Trojice, letos 15.  června, nebývá připomínán a slaven. Nicméně, my 

žijeme z toho, co pro nás Bůh Otec ve svém Synu Ježíši Kristu udělal; a co nám Duch 

svatý objasnil. Modleme se za to, aby Bůh Otec, Syn a Duch svatý samozřejmě 

prostupoval našimi životy a životy našich společenství. Ať my jako jednotlivci i jako 

církev jsme schopni dosvědčit, že v Bohu je zdroj života. 

 

 

22. – 28. 6. 

 

Senioři 

Na Poušti (středisko ECM) probíhá vždy ke konci června tradiční kurz pro seniory 

z našich sborů a spřátelených osob. Prosíme o požehnání účastníků kurzu a také 

těch, kdo se už kurzu nemohou zúčastnit pro slabost stáří. Senioři v našich sborech, a 
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právě ti, kdo už nikam nejezdí a nejsou vidět, se za svou církev vytrvale modlí.  

Jsme za ně vděční. Modleme se za ně. 

  

 

29. 6. – 5. 7. 

 

Prázdniny 

Čas prázdnin a dovolených vyžaduje modlitby za ochranu na cestách a na 

neobvyklých místech. Prosme o požehnání pro všechny ty výjimečné dny a týdny, 

pro zvláštní akce a programy pořádané našimi sbory. Příklad: Na Poušti se bude 

v prvním prázdninovém týdnu konat celocírkevní kurz pro rodiče a prarodiče 

s dětmi.  

 

 

 

Modlitební štafeta na červen 

 

01.06.2025 Praha - Strašnice 

08.06.2025 Plzeň - Lochotín 

15.06.2025 Mikulov 

22.06.2025 Jihlava 

 

 

NÁHLED NA RŮZNÁ KŘESŤANSKÁ KNIHKUPECTVÍ – ODKAZ 

 

 
Křesťanské knihkupectví Juda 
 
https://knihyjuda.cz/kategorie-produktu/novinky/ 
https://knihyjuda.cz/kategorie-produktu/slevy/antikvariat/ 
 
 
 Křesťanské knihkupectví Samuel 
https://www.samuelcz.com/shop/index.html 
  
Křesťanská kniha 
https://kkniha.cz/novinky/ 

 
Nakladatelství Kalich 
https://www.ekalich.cz/ 
  
  
CAMP 25 pro Evangelisty 
https://www.cfan.eu/content/fire25/en/ 

 

www.didasko.cz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://knihyjuda.cz/kategorie-produktu/novinky/
https://knihyjuda.cz/kategorie-produktu/slevy/antikvariat/
https://www.samuelcz.com/shop/index.html
https://kkniha.cz/novinky/
https://www.ekalich.cz/
https://www.cfan.eu/content/fire25/en/
http://www.didasko.cz/
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NÁHLED DO JEDNÉ Z KNIH   

 

 

Dostala se mi do ruky knížka „Srdce, které vidí Boha“ od 

Francise Frangipaneho. Kniha pojednává o Blahoslavenstvích 

v Kázání na hoře. Dovolím si s vámi se podělit o jednu pasáž 

z této knihy, která mě velice oslovila (str. 71-72) 

TI, KDO HLADOVĚJÍ A ŽÍZNÍ 

Blahoslavení ti, kdo hladovějí a žízní po spravedlnosti, 

neboť oni budou nasyceni. 

(Mt 5,6) 

Hladovíš a žízníš? 

Každý Kristův následovník se stává Božím příbytkem – to je 

duchovní realita. Je to tvůj cíl. Ve svém nitru musíš hladovět a 

žíznit neustále, nejen v neděli dopoledne a během několika 

málo okamžiků v průběhu týdne. Byl jsi povolán, aby ses stal 

učedníkem – na svém pracovišti, ve škole, ve tvém okolí, ve 

tvé obci i v rodině. 

Máš-li být učedníkem, musí tě tento hlad a tato žízeň pohánět směrem k Bohu, a to tak dlouho, 

dokud se neocitneš před jeho trůnem. Takový je smysl tvého hladu a tvé žízně. 

Jistý mladý muž vyhledal mudrce, moudrého starce, a řekl mu: “Chci poznat Boha. Pověz mi, 

jak ho mohu poznat.“ 

Onen moudrý muž mu odpověděl: „Ty chceš poznat Boha? Chceš vědět, jaký je? Tak pojď se 

mnou.“ A mudrc sestupoval z kopce k jezeru a pak vstoupil přímo do jezera. 

Mladý muž si pomyslel: „Asi budu pokřtěn. Něco zřejmě zamýšlí.“ 

Moudrý muž se otočil k mladíkovi, který vstoupil do jezera za ním. Když mu voda sahala až 

po krk, vložil mu mudrc ruku na hlavu a ponořil ho. Mladík si pomyslel: „To mě asi křtí. Za 

chvíli se vynořím.“ Nicméně stařec ho nepustil. Stále ho držel pod vodou. Tak dlouho, že ho 

málem utopil. Mladík nakonec odstrčil mudrcovy ruce a rychle se vynořil z vody. Z výrazu 

tváře bylo patrné, že byl zaskočen a překvapen.  

Moudrý muž mu řekl: „Když budeš potřebovat Boha, stejně jako jsi teď potřeboval vzduch, 

pochopíš, jaký hlad a jaká žízeň jsou zapotřebí, aby tě uvedly do Boží přítomnosti.“ 

„Jako laň dychtí po vodních tocích, tak má duše dychtí po tobě, ó Bože! Má duše žízní po 

Bohu, po živém Bohu! Kdy předstoupím, abych se ukázal před Boží tvář? (Ž 42,1-2) 

Co je hlad a žízeň? Je to vyprázdněnost. V prvním stadiu našeho putování jsme vyprazdňováni 

– byli jsme zbaveni pýchy, sobectví, ambicí. Bůh ze staveniště ve tvém srdci odstraňoval hlínu 

a smetí. Mohutná lopata Boží ruky může odstranit veškeré obavy a hříchy. Učiní nás 

nebojácnými a svatými lidmi. Pro něj není nic nemožného. A může se to stát každému – včetně 

tebe. 

Možná máš pocit, že si tě Bůh nikdy k ničemu nepoužil. Možná ses tak dlouho skrýval, žes 

nikdy nevystrčil hlavu, aby ses podíval, o čem život vlastně je. Měl jsi strach žít a měl jsi strach 

zemřít. 

Chci tě povzbudit, abys vylezl. Aby ses zapojil do procesu. Abys činil pokání. Aby ses stal 

pokorným a aby ses začal třást, když Bůh promluví. Zapoj se plně do tohoto  
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procesu proměny.  

Pane, ukaž mi, že cesta ke změně je cesta poctivosti,  

pokání a pokory, a že vede ke hladu, ke slyšení a k tomu,  

abychom viděli Boha. Pane, dej mi uvěřit, že jsi větší nežli 

mé výmluvy, proč se nemohu změnit. Jednej s mým hříchem 

a pronikni k jádru věci, abys mi mohl zjevit sám sebe. 

Pomoz mi cele přijmout povolání stát se učedníkem 

Ježíše Krista. 

 

 

                                                 

                                                                             Přepis – Marcela Stránská 

 

 

 
 

P Ř E J E M E   V Á M   V Í R U   A   O D V A H U   
N A   C E S T Ě   S   B O H E M 
 
 

Žalm Davidův. 

Hospodin je mé světlo a 

má spása, koho bych se 

měl bát? Hospodin je 

síla mého života, z koho 

bych měl mít strach? 

 

Žalm 27: 1 



 

 

 


